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§ 116 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2016-08-16 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Information om rapport från inspektion av 
överförmyndare/överförmyndarnämnd 

 

Information om överenskommelsen om 
omhändertagna av avlidna, från KSL 

 

Inbjudningar 
 

Gemensam dialog om regional samverkan, från 
SKL och SLL 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:30, yrkesintroduktion  
Cirkulär 16:33, tilläggsbelopp fristående skolor  
Cirkulär 16:35, kostnadsutjämning LSS 2017  
Cirkulär 16:36, riktlinjer beräkning pensionsskuld  
Cirkulär 16:37, Arbetsdomstolen, dom nr 35  
Cirkulär 16:38, Ök ÖLA 16  
Cirkulär 16:39, Regler utbyggnad bredbandsnät  
Cirkulär 16:40, Ök ÖLA 16  
Cirkulär 16:41, Ök ÖLA 16  
Cirkulär 16:42, Ök HÖK T  
Cirkulär 16:43, ÖK AB  
Cirkulär 16:44, Sjuklön AB § 28 mom. 9  
SKL – Förbundsavgift 2017  

Remisser/ rekommendationer 
 

Remiss – Framtida inriktning för Färdtjänsten, 
Stockholms läns landsting 

KFKS 2016/492, svar senast 30/9 
ÄLN?, sociala kvalitétsenheten 

Remiss från Sthlms stad – Strategi för 
fossilbränslefritt Sthlm 2040 

KFKS 2016/490, svar senast 26/9 
Strategisk stadsutveckling 
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Remiss från regeringskansliet – 
Länssammanslagning 
 

KFKS 2016/546, svar till 
finansdepartementet senast 6 
oktober 2016 
Strategisk stadsutveckling 
Förnyelseenheten 
Juridik- och kanslienheten 

Rekommendation till programpriser mm för 
program i gymnasieskolan 

KFKS 2016/531, svar senast 30/11 
UBN, utbildningsenheten 

Promemoria nytt ersättningssystem för 
mottagande av ensamkommande barn och unga 

KFKS 2016/547 
AFN, arbets- och företagsenheten 

Rekommendation Samverkan kring personer med 
missbruk beroende, KSL 

KFKS 2016/547 
SOCN, sociala kvalitetsenheten?, 
svar senast 31/12 

Promemoria Ds 2016/25 Miljöbedömningar KFKS 2016/600 
MSN? miljöenheten? 
Svar senast 11/10 

Rekommendation Finansiering nationell 
stödfunktion jämlik socialtjänst 

KFKS 2016/634 

Övrigt 
 

Behovsprognos för förskole- och skolplatser år 
2016-2030. Tjänsteskrivelse och beslut från UBN 
2016-06-15 

 

AB Vårljus, protokoll 2016-05-03  
AB Vårljus, årsstämma 2016-05-03  
AB Vårljus, protokoll 2016-06-15  
AB Vårljus Sol, protokoll 2016-05-03  
AB Vårljus, protokoll Sol 2016-06-15  
AB Vårljus, terialrapport  
Käppala, sammanträdesprotokoll 2016-05-24  
Käppala, sammanträdesprotokoll 2016-06-14  
Käppala, årsredovisning 2015  
Saltsjöqvarns Samfällighetsförening, kallelse till 
stämma 2016-06-14 

 

Södertörns BFF, protokoll 2016-06-10 med 
bilagor 

 

Södertörns BFF, protokoll Haninge 2016-06-13 + 
tjänsteutlåtande 

 

Protokollsutdrag KSL 2016-06-16, val till politiska 
styrgrupper för gymnasieregion mm 

 

 
- - - - - 
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§ 117 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2016-08-16 
 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut om certifikatsupplåning, 
2016-06-10 

Budgetchef, Maria Andersson 

Dokumenthanteringsplan för 
inköpsverksamheten 

Enhetschef Sebastian Nordgren 

Fullmakt att föra kommunens talan i 
överprövning av upphandling mål 11714-
16 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Fullmakt att föra kommunens talan i 
överprövning av upphandling mål 12434-
16 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Fullmakt att föra kommunens talan i 
överprövning av upphandling mål 12735-
16 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Yttrande över förslag till nya föreskrifter 
för Energi- och klimatrådgivning 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

Delegationsbeslut om certifikatsupplåning, 
2016-08-10 

Budgetchef, Maria Andersson 

Delegationsbeslut tf stadsdirektör 
sommaren 2016 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

 
- - - - - 
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§ 118 Dnr KFKS 2015/29-112 

Förfrågan om att föreslås som vigselförrättare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Länsstyrelsen att Anna Kinberg Batra 
förordnas som vigselförrättare med motiveringen att hon är en ledande förtroendevald 
politiker, bosatt i Nacka och tidigare varit förtroendevald i Nacka kommun. Sammantaget 
medför det att kommunstyrelsen bedömer att hon är lämpad för uppdraget.   
 
Beslutet fattas med stöd av § 2 i kommunstyrelsens delegationsordning.  

Ärende 
Nacka kommun erbjuder Nackaborna möjligheten att vigas borgligt. De som är förordnade 
som vigselförrättare ingår i Nacka kommuns organisation som ledande förtroendevalda 
eller högre tjänstemän. Det är länsstyrelsen som förordnar vigselförrättarna. Anna Kinberg 
Batra har anmält att hon vill bli vigselförrättare och uttryckt att hon kommer att stå till 
förfogande för att förrätta vigslar. Anna Kinberg Batras uppdrag som riksdagsledamot och 
partiledare för ett riksdagsparti i kombination med att hon tidigare varit förtroendevald i 
Nacka kommun och därmed har en kunskap om kommunens ambitioner för sina 
medborgare, medför att kommunstyrelsens arbetsutskott bedömer att hon ändock är 
lämpad som vigselförrättare. Kommunen ska därför föreslå länsstyrelsen att hon förordnas 
som vigselförrättare. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 juli 2016 
Ansökan om att förordnas som vigselförrättare 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S) och Sidney Holm (MP) att 
arbetsutskottet beslutar föreslå Länsstyrelsen att Anna Kinberg Batra förordnas som 
vigselförrättare med motiveringen att hon är en ledande förtroendevald politiker, bosatt i 
Nacka och tidigare varit förtroendevald i Nacka kommun. Sammantaget medför det att 
kommunstyrelsen bedömer att hon är lämpad för uppdraget. Beslutet fattas med stöd av § 
2 i kommunstyrelsens delegationsordning.  

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 119 Dnr KFKS 2016/544 

Nacka kommuns miljöpris 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar inrätta ett miljöpris som bereds och delas ut av 
Miljömålskommittén i enlighet med stadsledningskontorets förslag. Prissumman finansieras 
inom tidigare beslutade medel för Miljömålskommittén.   
 

Ärende 
Syftet med det föreslagna miljöpriset är att uppmuntra Nackabor, verksamheter och företag 
att bidra till de lokala miljömålen och uppmärksamma goda exempel. Enligt förslaget ska 
Nacka kommuns miljöpris delas ut årligen till betydelsefulla insatser som bidrar till en 
hållbar utveckling av miljön och bidrar till uppfyllelsen i något av Nacka kommuns lokala 
miljömål: Begränsad klimatpåverkan, Frisk luft, Giftfri miljö, Rent vatten, God bebyggd miljö eller Ett 
rikt växt- och djurliv. Miljömålen utgör det årliga temat för miljöpriset. Temat för det 
föreslagna miljöpriset är för år 2016 Giftfri miljö. Genom det tänkta miljöpriset uppmuntras 
nackabor, verksamheter och företag att bidra till de lokala miljömålen. Priset består av 
10 000 kronor och delas ut till den eller de som har bidragit positivt till måluppfyllelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 8 augusti 2016 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med miljöenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 120 Dnr KFKS 2016/326 

Remiss av SOU 2016:25 Likvärdigt, rättssäkert och 
effektivt – ett nytt nationellt system för kunskaps-
bedömning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar bifogade förslag till yttrande gällande SOU 2016:25 Likvärdigt, 
rättssäkert och effektivt – ett nytt nationellt system för kunskapsbedömning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

Ärende 
Regeringen har remitterat SOU 2016:25 Likvärdigt, rättssäkert och effektivt – Ett nytt 
nationellt system för kunskapsbedömning. Nacka kommun har ombetts av Utbildnings-
departementet att lämna ett yttrande senast den 30 augusti 2016.  

Utredningen föreslår ett nytt nationellt system för kunskapsbedömning i grund- och gym-
nasieskolan som ska kunna träda ikraft från och med 2022. Det föreslagna systemet ska 
innehålla tre delar: nationella prov, nationella bedömningsstöd och nationell kunskaps-
utvärdering. Utredningen föreslår att det nya systemet föregås av en försöksverksamhet 
med digitaliserade nationella prov och en försöksverksamhet där ett nytt system för na-
tionell kunskapsutvärdering prövas. Obligatoriska nationella prov föreslås bara ska finnas i 
årskurserna 6 och 9 och de ska enbart vara betygsstödjande, istället för att som idag också 
syfta till att ge information om i vilken grad kunskapskraven uppnåtts på skol- huvudman-
na- och nationell nivå. Även antalet obligatoriska nationella prov i gymnasieskolan föreslås 
minska. Utredningen föreslår att medel ska dras in från kommunerna, bland annat eftersom 
det nya system som föreslås innebär färre obligatoriska nationella prov. I tjänsteskrivelsen 
beskrivs utbildningsenhetens bedömning av olika förslag i utredningen.   
 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämndens beslut den 15 juni 2016 § 47 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2016-06-03 
Förslag till yttrande 
Utredningens båda delar 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 15 juni 2016 § 47 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunstyrelsen ska anta bifogade förslag till yttrande 
gällande SOU 2016:25 Likvärdigt, rättssäkert och effektivt – ett nytt nationellt system för 
kunskapsbedömning. 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Maria Raner (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) 
att yttrandet ska lämnas in med ändring som innebär att de två första punkterna ersätts 
med 

 tillstyrker förslaget att ta bort de obligatoriska nationella proven i årskurs 3 
 tillstyrker förslaget att införa obligatoriska bedömningsstöd i årskurs 3 

 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), Hans Peters 
(C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till utbildningsnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Maria Raners yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Tobias 
Nässéns yrkande.  
 

Reservationer 
Maria Raner (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i utredningens förslag att obligatoriska nationella prov i årskurs 
3 tas bort och att istället bedömningsstöd införs.” 
 

Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Antalet obligatoriska nationella prov är idag sammanlagt 12 stycken fördelade i årskurs 3, 
6 och 9. För en elev i årskurs 3 innebär detta två prov, ett i matte och ett i svenska, vardera 
med flertalet delprov. I åk 6 handlar det om fem omfattande prov, också de med flera 
delprov, i olika ämnen under vårterminen. Även fast det finns flera delar i upplägget kring 
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de nationella proven som borde ses över håller vi med om att de nationella proven fyller en 
viktig funktion i den svenska grundskolan.  
Den ökade arbetsbelastningen för lärarna drabbar en yrkesgrupp som redan har en pressad 
arbetssituation.  
 
I Skolverkets attitydundersökning uppger över hälften av lärarna att de oftast eller alltid 
känner sig stressade i skolan. Det är en ökning med mer än 35 procent  
sedan 2006. Många anger att de känner sig stressade av administrativt arbete, 
dokumentation av elevernas kunskapsutveckling, nationella prov och att det får för lite tid 
att planera undervisningen.  
 
Vi är positiva till stora deltar i remissyttrandet men vi är emot obligatoriska nationella prov 
i åk 3 och vi tillstyrker således också utredningens förslag om att ta bort de obligatoriska 
nationella proven i åk 3. Arbetet med nationella proven tar omotiverat mycket energi från 
lärare och elever. Lärarna måste få ägna sin tid åt undervisning och åt eleverna. Vi måste ge 
rätt förutsättningar för lärarna och menar då att vi kan uppnå samma resultat och dessutom 
minska arbetsbördan på lärare och elever. På så sätt kan lärarna få mer frihet och rätt 
förutsättningar att tillsammans med eleverna höja skolresultaten.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”För Miljöpartiet är det viktigt att de nationella proven är effektiva och inte tar för mycket 
resurser i form av tid och energi från lärare och elever. Utifrån denna utgångspunkt är stora 
delar av förslaget till remissyttrande kring SOU 2016:25 positivt. Vi anser dock att det är 
orimligt att så mycket tid och energi läggs på obligatoriska nationella prov i årskurs 3. Med 
rätt bedömningsstöd och anpassad pedagogik kan samma positiva effekter uppnås utan att 
man utsätter lärare och elever för den stress som obligatoriska nationella prov innebär. 
Nationella prov utgör alltid ett centraliserat ingrepp i en skolas resurser och vi anser inte att 
det är befogat med obligatoriska nationella prov i årskurs 3.  
Moderaterna hänvisar i en protokollsanteckning till att en överväldigande majoritet av 
rektorerna i en enkät svarat att de tycker nationella prov i åk 3 är ett värdefullt underlag för 
resultatuppföljning. När det gäller enkäter beror dock svaren till stor del på sammanhanget 
och hur enkäten är utformad. Vi är övertygad om att resultatet inte hade blivit detsamma 
om även lärarna hade tillfrågats.” 
 
Tobias Nässén (M) lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Regeringens utredares förslag att ta bort de nationella proven i årskurs tre innebär en stor 
risk att uppföljningen av elevernas kunskaper försämras, och att fokus på att alla elever får 
med sig de kunskaper de behöver minskar. Det försämrar också möjligheterna till tidiga 
insatser för de elever som behöver det. Det är särskilt anmärkningsvärt att utredaren inte 
presenterar en genomarbetad plan för hur dessa brister ska rättas till, och att det ska finnas 
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ett heltäckande system för kunskapsuppföljning på plats innan dessa förändringar 
eventuellt genomförs. 
 
Det är slående att ett annat ärende på dagordningen visar på att rektorer i mycket hög 
utsträckning använder sig av de nationella proven i årskurs tre som verktyg i 
kunskapsuppföljningen för varje enskild elev, och ändå yrkar partierna S, MP och NL på att 
ta bort dessa prov, se figuren nedan.” 
 

 
 
- - - - - 
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§ 121 Dnr KFKS 2016/337 

SOU 2016:24 – En ändamålsenlig kommunal redovisning, 
förslag till lag (2018:000) om kommunal bokföring och 
redovisning 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över ”En ändamålsenlig kommunal 
redovisning, förslag till lag (2018:000) om kommunal bokföring och redovisning”. 

Ärende 
Finansdepartementet har begärt in remissvar i rubricerat ärende. Förslaget till ny kommunal 
lag om bokföring och redovisning innefattar förändringar inom följande områden:  
 

 Redovisning av kommunala pensionsförpliktelser 
 Sammanställd redovisning 
 Förvaltningsberättelsen 
 Resultaträkning och balansräkning 
 Delårsrapport 
 Värdering 

 
Nedan redogörs för konsekvenserna av förslagna förändringar. De förändringar som 
föreslås avseende förvaltningsberättelsen, balansräkningen och värderingar är positiva 
förändringar. Föreslagna förändringar av redovisning av kommunala pensionsförpliktelser 
kommer att få stora resultateffekter och försvårar den ekonomiska styrningen vilket får 
negativa effekter för Nacka kommun. Delar av förändringarna avseende sammanställd 
redovisning kommer att innebära merarbete och är dessutom otydligt utformade vilket är 
negativt för Nacka kommun.  
 

Handlingar i ärendet 
Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 21 juni 2016 
Förslag till yttrande till finansdepartementet 
Betänkande SOU 2016:24 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med ekonomienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 122 Dnr KFKS 2016/563 

Nytt ersättningssystem för mottagandet av 
ensamkommande barn och unga 
Yttrande till regeringen över promemoria A2016/01307/I 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande med följande tillägg (Inledningsstycke före 
”Schablonersättning per dygn…”)  
 
Inledningsvis vill Nacka kommun markera ett starkt missnöje med både förslaget i sig och 
det löftesbrott som det innebär.  
 
Först krävde staten att kommunerna skulle ta emot många fler ensamkommande ungdomar 
än man avtalat om och lovade uttryckligen full ersättning för detta. Nacka ställde upp efter 
bästa förmåga och ökade sitt mottagande från avtalade 48 till 401 ungdomar under 2015. 
Nu, ett knappt år senare, föreslår regeringen kraftigt och snabbt minskad ersättning för 
detta mottagande. Nacka skulle över en natt förlora 57 miljoner kronor, utan tillräcklig 
möjlighet till omställning.  
 
Utifrån detta menar Nacka kommun att förslaget är oskäligt och vittnar om avsaknad av 
förståelse för hur en seriös kommun agerar för att kunna ta ansvar för att driva verksamhet 
med hög kvalitet. Kommunerna behöver god framförhållning och stabila regler. 
Flyktingpolitiken är ett statligt ansvar och det enda rimliga är att staten ersätter 
kommunerna fullt ut för det arbete man utför åt staten och ger kommunerna tid att ställa 
om sin organisation inför eventuella förändringar av regler och ersättningsnivåer.   
 
Flyktingsituationen har sedan hösten 2015 satt både staten och kommunerna under stor 
press, med utmaningar som förutsätter bred samverkan sinsemellan och med civilsamhället. 
”Sverige tillsammans” har regeringen deklarerat, den ambitionen förpliktigar! Nacka 
kommun anser att förslaget skadar tilliten mellan parterna och försvårar de långvarigt 
förtroendefulla relationer som är grunden för allt gott samarbete. 
 

Ärende 
Regeringen har tagit fram ett förslag till nytt system för ersättning till kommunerna för 
mottagande av ensamkommande barn och unga. En viktig skillnad mot dagens system är 
att ersättningen för boendeplatser för ensamkommande barn kommer att schabloniseras i 
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större utsträckning och att ersättningen för boendeplatser sänks till 1 350 kronor per 
boendeplats oavsett boendeform. 
 
I det föreslagna yttrandet konstateras att den ersättning som promemorian föreslår för 
boendeplatser är för låg för ett hållbart mottagande av ensamkommande barn. Den 
föreslagna ersättningen för mottagandet av ensamkommande, där utrednings- och 
uppföljningskostnaderna utgör den största delen, anser arbetsutskottet också vara för låg. 
Kommunen kan inte minska sina utrednings- och uppföljningsresurser utan att äventyra 
rättssäkerheten och barnets bästa. 
 
Kommunerna behöver god framförhållning och stabila regler. Flyktingpolitiken är ett 
statligt ansvar och det enda rimliga är att staten ersätter kommunerna fullt ut för det arbete 
man utför åt staten och ger kommunerna tid att ställa om sin organisation inför eventuella 
förändringar av regler och ersättningsnivåer.   
 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 9 augusti 2016 
Promemoria A2016/01307/I Nytt ersättningssystem för mottagandet av ensamkommande 
barn och unga 
Förslag till yttrande 
Ordförandebeslut för arbets- och företagsnämnden, 2016-08-09 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Gunilla Grudevall Sten (L), att arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen antar 
föreslaget yttrande med följande tillägg (Inledningsstycke före ”Schablonersättning per 
dygn…”)  
 
”Inledningsvis vill Nacka kommun markera ett starkt missnöje med både förslaget i sig och 
det löftesbrott som det innebär.  
 
Först krävde staten att kommunerna skulle ta emot många fler ensamkommande ungdomar 
än man avtalat om och lovade uttryckligen full ersättning för detta. Nacka ställde upp efter 
bästa förmåga och ökade sitt mottagande från avtalade 48 till 401 ungdomar under 2015. 
Nu, ett knappt år senare, föreslår regeringen kraftigt och snabbt minskad ersättning för 
detta mottagande. Nacka skulle över en natt förlora 57 miljoner kronor, utan tillräcklig 
möjlighet till omställning.  
 
Utifrån detta menar Nacka kommun att förslaget är oskäligt och vittar om avsaknad av 
förståelse för hur en seriös kommun agerar för att kunna ta ansvar för att driva verksamhet 
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med hög kvalitet. Kommunerna behöver god framförhållning och stabila regler. 
Flyktingpolitiken är ett statligt ansvar och det enda rimliga är att staten ersätter 
kommunerna fullt ut för det arbete man utför åt staten och ger kommunerna tid att ställa 
om sin organisation inför eventuella förändringar av regler och ersättningsnivåer.   
 
Flyktingsituationen har sedan hösten 2015 satt både staten och kommunerna under stor 
press, med utmaningar som förutsätter bred samverkan sinsemellan och med civilsamhället. 
”Sverige tillsammans” har regeringen deklarerat, den ambitionen förpliktigar! Nacka 
kommun anser att förslaget skadar tilliten mellan parterna och försvårar de långvarigt 
förtroendefulla relationer som är grunden för allt gott samarbete.”  
 
Maria Raner (S) yrkade att följande yttrande antas. 
 
”Utredaren föreslår att överenskommelserna mellan kommunerna och 
Migrationsverket avskaffas 
Vår uppfattning är att dessa överenskommelser har varit papperstigrar utan någon reell 
verkan. Det är positivt att överenskommelserna mellan kommunerna och Migrationsverket 
avskaffas. 
 
Utredaren förslår ett schabloniserat ersättningsystem med automatiska 
utbetalningar 
Nacka kommun ser positivt på de förenklingar som föreslås, i form av att ett schabloniserat 
och ett automatiskt ersättningssystem införs, vilket även minskar den administrativa 
arbetsbördan. Det ger bättre möjligheter att täcka kostnader för mottagandet. Nacka 
kommun tycker dock att den föreslagna ersättningen är för låg i synnerhet för kommuner 
som Nacka som inte har någon större erfarenhet eller rutin av att ta emot flyktingar. 
Det är också bra att specifika återsökningsmöjligheter kvarstår för ensamkommande barn 
med särskilda vårdbehov.  Det är dock oklart hur redan placerade familjer ska hanteras som 
idag får den högre ersättningen. 
   
Utredaren lyfter särskilt upp stödboende som en framtida boendeform för 
ensamkommande barn 
Familjehem är en bra boendeform men är inte lämplig för alla barn. Dessutom är det svårt 
att rekrytera familjehem i den omfattning som motsvarar behovet. För att klara sig genom 
grundskolan och gymnasiet behöver de ensamkommande barn och ungdomar som Nacka 
kommun ansvarar för vuxenstöd, precis som andra ungdomar. Att barnen lyckas väl med 
sina studier och slutför gymnasieskolan är avgörande för deras framtida möjligheter att bli 
självförsörjande. Detta framkommer bland annat i Statistiska centralbyråns senaste rapport 
om integration. Verksamhetscheferna på Nackas HVB-hem vittnar om att de barn som bor 
på deras hem har ett stort behov av att vuxna finns på plats, bland annat för att förebygga 
och hantera incidenter. Detta skapar trygghet för de barn som bor på boendena och för 
dem som bor i närområdet.” 
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Beslutsgång 
Med avslag på Maria Raners yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats Gerdaus 
yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Den sänkta ersättningen innebär att det ställs högre krav på kommunerna att ordna en bra 
placering istället för att bara "köpa sig fria" via någon "entreprenör", vilket kan vara en bra 
drivkraft för att effektivisera verksamheten. Dock är det helt fel att införa ett nytt 
ersättningssystem så snabbt att kommunerna inte får tid på sig att förändra sin verksamhet 
efter de nya förutsättningarna. Nacka kommun har ställt upp och relativt sett tagit mot 
väldigt många ensamkommande barn sedan den stora flyktingvågen förra året och drabbas 
därmed extra hårt ekonomiskt om det nya ersättningssystemet införs som planerat.  
Flyktingpolitiken är ett statligt ansvar och eftersom mottagandet är så ojämnt fördelat 
mellan landets kommuner, borde staten se till att fullt ut kompensera de kommuner som 
hjälper till och tar emot människor på flykt. Ett flyktingmottagande som blir en belastning i 
den kommunala ekonomin, riskerar ge luft åt främlingsfientliga strömningar som kan 
underminera den lokala demokratin.”   
                                                                                                                                                                       
- - - - - 
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§ 123 Dnr KFKS 2016/425 

Inleda upphandling Barmarksskötsel på kommunal 
fastighetsmark och skolor 2016 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 124 Dnr KFKS 2015/850-429 

Motion om projekt ett bilfritt år 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden inom sitt ansvarsområde och 
utifrån cykelstrategin bedriver ett arbete i enlighet med intentionerna bakom motionen. 
Förslaget om ett särskilt projekt på det sätt som motionärerna föreslår avslås därför. Nacka 
kommun kommer att dra slutsatser av det motsvarande projekt som har genomförts i 
Stockholm. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att fem barnfamiljer under ett år ska få tillgång till elcyklar, 
elmopeder och mindre fyrhjuliga elfordon. Dessa ska användas i ur och skur hela året och 
på en blogg på kommunens hemsida ska man kunna följa familjerna och dela deras 
erfarenheter. 
 
Förslaget är att fullmäktige avslår förslaget om det särskilda projektet då ett motsvarande 
har gjorts i Stockholm och kommunerna är tillräckligt lika för att Nacka ska kunna dra 
slutsatser av det. Natur- och trafiknämnden bedriver inom sitt ansvar och utifrån 
cykelstrategin ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 22 mars 2016 § 58 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 mars 2016 § 58 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige ska avslå motionen ”Ett bilfritt 
år daterat 2015-12-14. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Gunilla 
Grudevall Stens yrkande.  
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det pågår visserligen mycket bra arbete inom kommunen för att fånga upp synpunkter 
från medborgare kring cykelfrågor men det räcker inte. Fler måste välja cykeln istället för 
bilen om vi ska nå upp till de globala och lokala klimat- & miljömålen. Ska vi nå upp till 
målet om att var femte pendlingsresa ska ske med cykel år 2030 måste vi verkligen öka 
tempot. Den viktigaste delen i projektet är den s.k. mobility managementeffekten, att 
synliggöra satsningen och inspirera andra till att välja bort bilen. Det missar man helt om 
man bara läser om andras erfarenheter av liknande projekt. Stadsledningskontoret vill avslå 
projektet för att det skulle kräva en omfattande arbetsinsats och ja, - det krävs en 
omfattande arbetsinsats för att rädda klimatet och miljön.” 
 
- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2016/79-730 

Utformande av plan för äldre i Nacka kommun  
Motion den 28 januari 2016 av Gunnel Nyman Gräff m.fl., Socialdemokraterna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att de områden som tas upp i motionen är viktiga för att 
planera kommunens insatser för äldre. Planeringsarbete pågår inom de områden som faller 
inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan med andra nämnder pågår. 
Äldrenämnden ser inget behov av en sammanhållen äldreplan. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
 

 Ärende 
I en motion från Socialdemokraterna yrkas att Nacka kommun ska ta fram en konkret 
äldreplan med en äldreboendeplan som ska styra och stimulera utveckling och utbyggnad 
av vård- och omsorgsboenden. Planerna ska även innefatta flera andra områden som bland 
annat nya bostadsformer för äldre personer, nya vårdformer, kompetenssäkring av 
personal, stärkande fritid, trafiksäkerhet och snöröjning. 
 
Sociala kvalitetsenheten arbetar inom de områden som motionen tar upp och som faller 
inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan med andra nämnder sker löpande. 
Arbetsutskottet ser inget behov av en sammanhållen äldreplan. 
 

Handlingar i ärendet 
Äldrenämndens beslut den 15 juni 2016 § 56 
Sociala kvalitetsenhetens och äldreenhetens tjänsteskrivelse den 30 maj 2016 
Motion om att utforma äldreplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 15 juni 2016 §56 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige noterade att de områden som tas upp i motionen är viktiga för att 
planera kommunens insatser för äldre. Planeringsarbete pågår inom de områden som faller 
inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan med andra nämnder pågår. 
Äldrenämnden ser inget behov av en sammanhållen äldreplan. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Jonatan Larsen (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) 
bifall till förslagen i motionen. 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till äldrenämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Jonatan Larsens yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Gunilla 
Grudevall Stens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2016/190 

Ökat skydd för groddjur 
Motion den 14 mars 2016 av Magnus Söderström (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning samt att arbetet med 
Fauna- och viltvårdsstrategin för Nacka kommun pågår där groddjuren särskilt lyfts fram.  
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Miljöpartiet de gröna inkom den 14 mars 2016 med en motion till Nacka 
kommunfullmäktige rörande ökat skydd för groddjur i Nacka. I motionen yrkar 
Miljöpartiet   
 

 Att Nacka kommun säkerställer att en effektiv spridningskorridor för groddjur 
etableras mellan Nyckelvikens och Långsjöns naturreservat genom att exempelvis 
anlägga småskaliga dammar och säkra en passage under Värmdöleden.  

 Att Nacka kommun informerar alla fastighetsägare om hur de kan bidra till att 
skapa livskraftiga miljöer för groddjur.  

 
Motionen kommer att tas i beaktande i arbetet med Fauna- och viltvårdsstrategin för 
Nacka kommun. I den kommer förslag på åtgärder lyftas fram som gagnar groddjuren samt 
information att gå ut till medborgarna. I strategin lyfts ett antal lokala indikatorarter fram 
varav en är ett groddjur. Det finns därför anledning att ta med sig förslagen från motionen i 
detta arbete.  
 

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämndens beslut den 24 maj 2016 § 113 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 9 maj 2016 
Motion ”Ge ett ökat skydd för groddjur i Nacka” 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur och trafiknämnden den 24 maj 2016 § 113 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning samt att arbetet med 
Fauna- och viltvårdsstrategin för Nacka kommun pågår där groddjuren särskilt lyfts fram.  
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till 
natur- och trafiknämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet ser med stor tillfredsställelse på att förslagen i motionen kommer att användas 
i det pågående arbetet med en nya Fauna- och viltvårdsstrategi för kommunen. I strategin 
kommer groddjuren särskilt att lyftas fram med förslag på gynnande åtgärder.” 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2016/445 

Handlingsplan mot extremism 
Motion den 23 maj 2016 av Bosse Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antog den 20 juni 2016, § 191, en strategi mot våldsbejakande 
extremism och extremt våld som omfattar utgångspunkterna bakom förslagen i motionen. 
Motionen är med denna notering färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen bland annat ska ta fram en lägesbild kring och en 
handlingsplan mot extremt våld och att det ska skapas lokala team med kapacitet att 
ingripa. 
 
Kommunfullmäktige har antagit en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld som omfattar förslagen i motionen. Förslaget är därför att motionen med en sådan 
notering anses färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2016 
Antagen strategi mot våldsbejakande extremism och extremt våld 
Motionen 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2016/133-400 

Kommande övergång till eldrivna fordon och minskade 
koldioxidutsläpp 
Politikerinitiativ den 22 februari 2016 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till stadsledningskontoret att utreda vilka platser på 
av kommunen ägd mark som skulle kunna vara aktuella för en etablering av laddstolpar. 
 

Ärende 
Ett politikerinitiativ föreslår att kommunen ska hitta möjligheter för laddningsmöjligheter 
för elbilar och laddhybrider på kommunal mark och att i exploateringsavtal överenskomma 
om inrättande av laddstolpar. Kommunen får varken sälja eller distribuera energi. I det fall 
det rör sig om av kommunen ägd mark skulle kommunen kunna etablera laddstolpar men 
då bara med syfte att göra det möjligt för boende och eller anställda att kunna ladda sina 
elbilar. För att kunna göra det krävs att möjliga platser identifieras och att det finns 
tillräcklig elförsörjning i fastigheten som kan dras fram. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 11 juli 2016 
Politikerinitiativet 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är viktigt att Nacka Energi och Boo Energi kopplas in i arbetet med att skapa 
laddningsmöjligheter för elfordon runt om i Nacka även när kommunen bygger 
anläggningar i egen regi. Alla måste hjälpas åt att nå miljömålen och för att uppnå ett 
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fossilfritt samhälle. Intresset och medvetenheten finns hos många nackabor och vi måste ta 
vara på det engagemanget. En viktig roll för politiken i Nacka är att skapa möjligheter och 
förutsättningar för människor att ta ansvar.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet ser det som glädjande att det nu är fler partier som inser behovet av en 
välutbyggd laddinfrastruktur för elbilar i Nacka, en fråga vi förgäves lyfte redan förra 
mandatperioden, både via debattartiklar och i motioner.” 
 
- - - - - 
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§ 129-131 Dnr KFKS enligt tabell 

Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige 
den 20 juni 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 20 
juni 2016 enligt tabell. 

§ nr Motion Motionär Remitteras till Remisstid 

§129 Motion – Utökning av 
Nyckelvikens naturreservat 
KFKS 2016/536 

Eric Myrin (SD) NTN Till KSAU 15 
november 2016

§130 Motion – Förbereda Nacka stad 
för cykeltrafik 
KFKS 2016/534 

Rolf Wasteson, Birgit 
Hansson, Lars Örback (V) 

NTN Till KSAU 15 
november 2016

§131 Motion – Biologisk mångfald i 
villaträdgårdar 
KFKS 2016/535 

Sidney Holm (MP) NTN Till KSAU 15 
november 2016

 

Handlingar i ärendet 
PM Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 20 juni 2016 
Motioner enligt tabell §§ 129-131 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade att remittera motioner enligt PM. 
 
- - - - - 
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§ 132 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
 
- - - - - 
 


